
 
BRM.0012.6.3.2023 
 

Protokół nr 47/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej  

Rady Miejskiej Inowrocławia,  

odbytego w dniu 21 marca 2023 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia  

aleja Ratuszowa 36 
 

Czas  trwania posiedzenia 11.00 – 11.20 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Lidia Stolarska             – Przewodnicząca Komisji 

2. Maria Żukowska  – Członek Komisji 

3. Ewa Podogrodzka   – Członek Komisji 

4. Grzegorz Olszewski   – Członek Komisji  (spóźnił się) 
 

Lista obecności członków komisji stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył: 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia. 
 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum.  
 

Posiedzenie Komisji otworzyła Pani Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji, która 

po sprawdzeniu obecności członków Komisji stwierdziła, że w obradach Komisji 

uczestniczy 3 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji wynoszącego 4 osoby, 

stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
 

Ad 2. Propozycje zmian do porządku obrad. 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Propozycje zmian do porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Komisji nr 46/2023 z dnia 21 lutego 2023 r.  

4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. oraz 

przedstawienie potrzeb związanych realizacją zadań na 2023 r. 

5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 

za 2022 r. 

6. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

7. Sprawy bieżące. 
 

Ad 3. Przyjęcie protokołu nr 46/2023 z dnia 21 lutego 2023 r. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Kto jest za przyjęciem protokołu nr 46/2023 z 21 lutego 2023 r.? 
 

Głosowanie:   za – 3, przeciw – 0, wstrzym. się – 0. 
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Ad 4. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. 

oraz przedstawienie potrzeb związanych realizacją zadań na 2023 r. – stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego projektu uchwały? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Materiał bardzo obszerny, szczegółowo rozpisany i  czytelny. 

Proszę poprawić literówkę  na str. 32 pkt 2: ,,śwaidczenie pomocy pedagogicznej” na 

„świadczenie pomocy pedagogicznej”. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań z zakresu 

wspierania rodziny za 2022 r. oraz przedstawienie potrzeb związanych realizacją zadań 

na 2023 r.? 
 

głosowanie:    za – 4,  przeciw –  0,  wstrzym. się – 0. 
 

Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 7/2023 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań 

z zakresu wspierania rodziny za 2022 r. oraz przedstawienie potrzeb związanych 

realizacją zadań na 2023 r. 
 

Ad 5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2022-2025 za 2022 r. – stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił projekt uchwały. 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Otwieram dyskusję. Czy ktoś ma pytania do przedstawionego materiału? 
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Ja mam pytanie na str. 7  w Tabeli nr 2: Punkt informacyjno-konsultacyjny w okresie od 

1 stycznia 2022 r. do 31 grudnia 2022 r. w Kategorii terapia par  ogółem 16 os.  9 kobiet 

i 7 mężczyzn, proszę nam powiedzieć  jak te pary są liczone? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Projekt jest skierowany do par, ale mogą z niego także  korzystać pojedyncze osoby. 
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Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

Czy ustawa o przeciwdziałaniu alkoholizmowi będzie w najbliższym czasie 

nowelizowana?  
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nowelizacje ustawy są cały czas. Ostatnia była taka, że izbę wytrzeźwień można 

utworzyć w gminach, a wcześniej można było tylko w miastach powyżej 50 tysięcy 

mieszkańców, czyli teraz każdy może taką izbę utworzyć. Szkoda tylko, że nie ma kto 

za to płacić. Izbę może utworzyć gmina, powiat, związek powiatów, związek gmin, 

tylko potem jest kwestia utrzymania takiej izby.  
 

Ewa Podogrodzka – Członek Komisji: 

A czy w tych zmianach było coś na temat przymusowego leczenia? 
 

Grzegorz Gąsiorek – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Promocji Zdrowia: 

W Polsce procedura jest taka, że leczenie jest bezpłatne, leczyć może się każdy. 

Wystarczy, że pójdę do lekarza, a on wystawi mi skierowanie na leczenie albo przepisze 

jakieś leki. Trzeba tylko chcieć skorzystać z tego. Natomiast choroba alkoholowa ma to 

do siebie, że jest ten mechanizm zaprzeczenia polegający na tym, że wszyscy są chorzy 

tylko nie ja i w związku z tym ja nie chcę się leczyć. Art. 24 mówi, że jeśli są przesłanki 

społeczne, bo przesłanki medyczne nie kwalifikują do leczenia, czyli tzw. zobowiązania 

do leczenia. Jeżeli piję i niszczę sobie wątrobę to mam prawo zapić się na śmierć 

i nikomu nic do tego, natomiast jeśli piję i wariuję albo piję i demoralizuję dzieci, to 

wtedy są przesłanki społeczne do tego, żeby komisja kierowała wniosek do sądu 

o zobowiązanie do leczenia. Tak się mówi w cudzysłowie ,,leczenie przymusowe”, ale 

nie ma przymusu leczenia w takim znaczeniu zmuszenia fizycznego. Jest orzeczenie 

sądu i zobowiązanie do terapii, jest to podobne do leczenia pedofilii. Z tej terapii 

przymusowej to tak 1 na 10 osób skutecznie się leczy, natomiast pozostali wracają do 

nałogu. To jest oddziaływanie na głowę, na zmianę sposobu myślenia. Jest jeszcze 

sposób w postaci wszywek, ale mamy przykłady, że osoby uzależnione mają wszywki, 

ale je zapijają albo wydłubują. Są też tacy, którzy mają wszywki i nie piją, bo się boją, 

a jak im się wszywki wyciągnie to znowu idą pić, bo nie ma tej zmiany w głowie. 

Trzeba zmienić sposób myślenia i stąd ta terapia. Terapia to są przede wszystkim 

działania w postaci zmiany postaw życiowych, przywrócenia pewnych wartości, 

spędzania czasu wolnego w sposób inny niż picie alkoholu. Tacy ludzie muszą 

zobaczyć, że jest inne życie poza tym piciem, a to jest bardzo trudna terapia i długa 

przede wszystkim. Mamy przykłady, że niektóre osoby chodzące na terapię to okres 

leczenia wynosi 2, 3 lata, a średnio jest to około 6 miesięcy i jeżeli po 6 miesiącach ktoś 

skutecznie przejdzie terapię i utrzymuje abstynencję to wtedy idzie na grupę wsparcia 

lub na pogłębienie terapii.  
 

Lidia Stolarska – Przewodnicząca Komisji: 

Przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem i pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2022-2025 za 2022 r.? 

 

głosowanie:    za – 4,  przeciw –  0,  wstrzym. się – 0. 
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Na podstawie § 67 ust. 2 załącznika do uchwały nr X/99/2003 Rady Miejskiej 

Inowrocławia z dnia 26 czerwca 2003 r. w sprawie Statutu Miasta Inowrocławia  

(Dz. Urz. Woj. Kujawsko-Pomorskiego z 2022 r. poz. 1091), Komisja Zdrowia, 

Rodziny i Pomocy Społecznej podjęła uchwałę nr 8/2023 o pozytywnym 

zaopiniowaniu projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 za 2022 r. 
 

Ad 6.  Sprawy wymagające opinii Komisji.  
 

Nie było. 
 

Ad 7. Sprawy bieżące. 
 

Nie było. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodnicząca zamknęła posiedzenie Komisji. 
 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia, Rodziny i Pomocy Społecznej 

 

/-/Lidia Stolarska 

Protokółowała: 

/-/ Daria Górska 


